
ــرار اســت  ــ ــره ســلــطــانــی ق ــه ش
به  نیم«  و  در فیلم »طبقه یک 
کــارگــردانــی نوید اسماعیلی 
بــازی کند و در این اثر کمدی 
با آزاده زارعی، حامد آهنگی و 
سیروس همتی همبازی شود. او اکنون سریال 

»خانه امن« را روی آنتن دارد.

سینما و تلویزیون 6

شهاب حسینی جایزه بهترین 
ــازی در  ــرای ب بازیگر مــرد را ب
ــوروش  ــر ک ــب« اث فیلم »آن ش
آهاری، از جشنواره »مولین دو 
ری« دریافت کرده است. این 

جشنواره ویژه فیلم های ژانر وحشت و در اسپانیا 
برگزار می شود.

هــدایــت هاشمی بــرای بــازی 
ساخته  »بوتیمار«  سریال  در 
علیرضا نــجــف زاده در شمال 
ــن رفته  ــی کــشــور جــلــوی دورب
است. او نوروز 99 سریال »زوج 

یا فرد« را روی آنتن داشت و نوروز امسال با این 
مجموعه در تلویزیون دیده خواهد شد.

چهره ها و خبر ها

نرگس آبیار در بخش مسابقه 
اصلی شانزدهمین جشنواره 
با  مقاومت،  فیلم  بین المللی 
فیلم »شبی که ماه کامل شد« 
فیلم،  بهترین  بخش   ســه  در 
بهترین کارگردانی و بهترین فیلمنامه، نامزد 

دریافت جایزه شده است.

ــی  ــردان ــم ــی ــل مـــحـــمـــدرضـــا ع
»فرشتگان  مستند  گویندگی 
محمدی  علیرضا  اثــر  شهید« 
این  ــت.  اس گرفته  برعهده  را 
مستند به معرفی 170 مدافع 
سلامت که بر اثــر بیماری کــوویــد-19 شهید 
 شدند مــی پــردازد و از تلویزیون پخش خواهد

 شد.

ــن مــعــجــونــی بـــه زودی  ــس ح
ــازده 60«  بــا فیلم »آبــــادان یـ
ــرداد  ــهـ ــی مـ ــ ــردان ــ ــارگ ــ بـــه ک
خوشبخت، به نمایش خانگی 
می آید. او هفته آینده نیز با فیلم 

»بی حسی موضعی« اثر حسین مهکام در این 
مدیوم حضور خواهد داشت.

سینمای ایران

 مائده کاشیان  
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فیلمنامه نویس »محمد رسول ا...)ص(« 
درگذشت

کارگردان باسابقه سینما و خالق آثار ماندگاری 
چون »گلنار«، »گربه آوازه خــوان« و »کافه ترانزیت« 
دار فانی را وداع گفت. به گــزارش مهر، کامبوزیا 
پرتوی کارگردان و فیلمنامه  نویس باسابقه سینمای 
ایران، صبح دیروز بر اثر عوارض ابتلا به کرونا حین 
پیگیری مراحل درمان، در تهران درگذشت. نگارش 
ــول ا...)ص(« از واپسین  فیلمنامه فیلم »محمد رس
یادگارهای کامبوزیا پرتوی در سینمای ایران بود. وی 
ساخت فیلم هایی چون »افسانه دو خواهر«، »گربه 
ــوان«، »گلنار«، »کافه ترانزیت«، »کامیون«  آوازه خ
و... را برعهده داشته است. این هنرمند همچنین 
فیلمنامه های مختلفی از جمله سریال »گل پامچال« 
و فیلم های »ایستگاه متروک«، »خیابان های آرام«، 
»دیشب باباتو دیدم آیدا«، »فراری« و... را به نگارش 
درآورده است. زنده یاد پرتوی سیمرغ بلورین بهترین 
فیلمنامه را برای فیلم های »من ترانه 1۵ سال دارم«، 
»کافه ترانزیت«، »فراری« و »کامیون« از جشنواره فیلم 
فجر دریافت کرده بود. دیروز مسئولان و هنرمندان 
با انتشار پیام هایی، درگذشت این فیلمنامه نویس و 
کارگردان شهیر را تسلیت گفتند. حسین انتظامی 
رئیس سازمان سینمایی در این بــاره نوشت: »با 
نهایت تاسف، یکی دیگر از استادان و پیش کسوتان 
وزین سینمای ایران، از میان ما پر کشید. درگذشت 
کامبوزیا پرتوی را که از مفاخر هنر این سرزمین 
محسوب می شد و آثار ارزشمندی از خود به یادگار 
گذاشت به خانواده محترم آن زنده یاد و جامعه 
سینمایی تسلیت عرض  می کنم  و از درگاه خداوند 
مهربان، برای روح آن عزیز سفرکرده آرامش ابدی 
مسئلت دارم.«مجید مجیدی کارگردان فیلم »محمد 
رســـول ا...)ص(« نیز که به همراه کامبوزیا پرتوی 
فیلمنامه این فیلم را به نگارش درآورده بود، نوشت: 
»وقتی شنیدم کامبوزیا پرتوی همسفر مرگ شد 
خیلی افسوس خوردم، که اولا خیلی زود ما را ترک 
کرد، دوما در طول این چند سال به دلیل مریضی 
ــای خوبی را سپری نکرد و از آن بدتر که در  روزه
روزهای سختی به سر می بریم که حتی نمی توانیم 
او را با شکوه به خانه ابدی اش همراهی کنیم. پرتوی 
رفت ولی آثار ارزشمند او همیشه در سینمای ایران 
به یادگار خواهد ماند. امیدوارم کامبوزیای عزیز، 
برای سال هایی که به عشق پیامبر قلم زدی و مرا در 
ساخت فیلم »محمد رسول ا...)ص(« یاری کردی، 
این خدمت به پیامبر مهربانی ها شفیع تو در آخرت 

باشد.«

قسمت اول سری جدید مسابقه »شام ایرانی« روز 
پنج شنبه در نمایش خانگی منتشر خواهد شد و در 
این سری از مسابقه بازیگرانی مانند فلور نظری، 
بهاره رهنما، مریم امیرجلالی و شهرزاد کمال زاده 
شرکت کرده اند. به بهانه این مسابقه با فلور نظری 
که در سال های اخیر از عرصه بازیگری کمی فاصله 
گرفته است، درباره دوری اش از این عرصه و تجربه 
حضور در »شام ایرانی« گفت وگویی داشته ایم که 

در ادامه می خوانید.

چه شد که حضور در مسابقه »شام ایرانی« را 	 
پذیرفتید؟

من کلا آدمی هستم که خیلی دوست ندارم در 
برنامه های این چنینی شرکت کنم، خیلی اصرار 
کردند و چهره هایی هم که بودند، باعث شد 
بپذیرم. احساس کردم اگر مردم پس از گذشت 
16 سال از سریال »خانه به دوش« که به آن عشق 
دارند، من و خانم امیرجلالی را که در سریال در 
نقش دو خواهر بودیم، در این مسابقه ببینند، 
برای شان جــذاب اســت. بــرای خود من جذاب 
است بازیگری را که جلوی دوربین دیدم، حالا در 
این فضا ببینم، چه برسد به مردم که از اتفاقات 
خانوادگی ما مثل خانه، زندگی و آشپزی دور 
هستند، مسلما برای آن ها جذاب تر است. فکر 
کردم ممکن است مردم را سرگرم کند، به همین 
دلیل با این که خیلی وســواس دارم، دلم را به 
دریــا زدم، خــانــواده ام را راضــی و شرکت کردم، 
چون مردم این مسابقه را خیلی دوست دارند و 
پرمخاطب بودن آن برایم خیلی مهم بود. کاملا 
پروتکل ها را رعایت کردیم و در نتیجه خدا را شکر 

همه سالم هستیم.

تجربه حضور در این مسابقه چطور بود؟	 
چون مدت ها بود که کار نکرده بــودم، هیجان 
عجیب وغریبی برای دیدار با همکارانم داشتم، 
یک جور دلشوره شیرینی داشتم که باید بهترین 

باشم. اصلا به برد و باخت کاری نداشتم، فقط 
دلم می خواست در حد خودم بهترین ها را برای 
دوستانم آماده کنم و به بچه ها خوش بگذرد. تجربه 

جذاب و خوبی بود.

عده ای از مردم معتقدند تولید این مسابقه 	 
در شرایط اقتصادی فعلی درســت نیست و 

انتقادهایی هم کرده اند، نظر شما چیست؟
خیلی کم با این نوع واکنش ها روبه رو شدم و بیشتر 
افراد تشویق می کردند که چقدر خوب شد حضور 
در این مسابقه را پذیرفتم. ما شرایط خیلی عجیبی 
نداشتیم، مثل خانه های همه خانم های ایرانی. 
کلا بریز و بپاش هم نداشتیم و سعی کردیم نکات 
آموزنده ای که همیشه شعارش را می دهیم، رعایت 
کنیم. هرکسی با توجه به شرایط خودش کار کرد، 
یعنی اجباری نبود که سفره شاهانه پهن کنیم. من 
خودم یک نوع غذا درست کردم و همیشه اعتقاد 

دارم یک نوع غذا کافی  است.

»شام ایرانی« اولین حضور شما در نمایش 	 
ــت، ســریــال هــای ایــن مــدیــوم را  خانگی  اسـ

می بینید؟
سریال »آقازاده« را دیدم و خیلی دوست دارم، آقای 
توفیقی کارگردان هوشیاری است، نویسندگی 
آقای حامد عنقا و بازی همه بازیگران بسیار خوب 
است، حتی بازیگران جوان مانند دیبا زاهدی و 
پردیس پورعابدینی که از بازی هر دو لذت بردم، 
اما سریال »دل« را اصلا دوست نداشتم، با این 

که بازیگران درجه یکی  در آن حضور داشتند، 
بازی ها خوب نبود و خود کار خیلی کشدار بود، 
حتی از سریال های ترکی که با آن هــا شوخی 
می کنیم هم بدتر شده بود. 80 درصد جامعه ما بنز   
و    بی  ام دبلیو ندارند. نمی گویم هیچ کس ندارد، 
اما تعدادشان خیلی کم است. در این سریال هر 
خانواده یکی از یکی بهتر و خانه شان مجلل تر بود.

چرا مدتی است که حضور کمرنگی در عرصه 	 
بازیگری دارید؟

علاقه نــدارم کنار آدم هایی کار کنم که کار بلد 
نیستند و فقط بر اساس رابطه، دوستی و فالوئر 
آمده اند. کنار من باید کسی باشد که بازیگری، 
فرهنگ و هنر دغدغه اش باشد، بنابراین عشقم را 
برای این که کار کنم از دست دادم، چند پیشنهاد  را 
که دو تا از آن ها نقش اصلی بود رد کردم. یک زمانی 
عشقم این بود که کار کنم، اما الان ترجیح می دهم 
کار تحقیقاتی  انجام دهم، کتابم را تمام کنم و در 

دانشگاه های بیشتری تدریس کنم.

بعضی همکارانتان می گویند امروزه تعداد 	 
فالوئر و هیاهوی یک بازیگر در فضای مجازی در 
انتخاب او موثر است، این موضوع درست است 
و در انتخاب شما که بازیگر بی حاشیه ای هستید 

تاثیر داشته است؟
فکر می کنم بله چنین مسئله ای وجود دارد، اما 
من خیلی وقت است که دیگر علاقه ای ندارم به هر 
قیمتی بازی کنم، بیشتر مطالعه و تحقیق می کنم 

و مشغول نوشتن کتابی برای دانشجویانم هستم 
که مقوله های بازیگری را به ساده ترین شکل 
یاد بگیرند. زمانی غصه می خوردم که چرا باید 
انتخاب بازیگر بر این اساس باشد، پس درس هایی 
که خواندیم، مدارک تحصیلی و سابقه مان چه 
می شود، اما الان چون دیگر نمی خواهم به هر 
قیمتی بــازی کنم و به نسبت سن و جایگاهم، 
فکر می کنم بهتر است که دور باشم. از طرفی 
بدتر این است که کسانی حاضرند برای این که 
فالوئرهایشان بالا برود هزار کار انجام دهند. این 
اشکال رسانه است که به دختر 18 ساله ای که 
از گرد راه می رسد نقش اول می دهد، بعد همان 
دختر با آبرو ریزی و کشف حجاب، به آن ها لطمه 
می زند. این ها مسائل شخصی است، اما وقتی 
با رانــت این جا معروف می شوی بعد بلافاصله 
مــی روی چنین کارهایی می کنی یعنی رسانه 
اشتباه کرده، چون او که سن کمی داشته و آدم 
کاملی نبوده است پس رسانه باید حواسش را 
جمع کند. زمانی که ما سن کمی داشتیم این 
طور نبود، بازیگر باید خیلی کار می کرد تا معرفی 
شود و به نقش اصلی و همبازی شدن با پارتنرهای 

باسابقه برسد.

شما با سریال »خانه به دوش« در ذهن مردم 	 
ماندگار شده اید، به نظرتان علت محبوبیت این 

سریال و کارهای آقای عطاران چیست؟
آقــای عــطــاران ســریــال هــای مختلفی ساخته 
است که همگی محبوب هستند، چون ایشان 
ــک جــامــعــه شــنــاس و انــســان شــنــاس اســـت و  ی
فرهنگ جامعه  را می شناسد، دنبال چیزهای 
عجیب وغریب نیست  تا سریال  اش را رنگی کند، با 
اتفاقات ساده و جزئی کارش را قشنگ و باور پذیر 
می کند که این نشانه هوش و ذکاوت اوست، »خانه 
به دوش« هم فوق العاده به دل مردم نشسته است. 
جدا     از کارگردانی آقای عطاران، انتخاب  بازیگرها 
درست بود و همه انرژ ی شان را گذاشتند هرچه بلد 
بودند به کار گرفتند، عالی درخشیدند و به درستی 
از همه آن ها استفاده شده است، کاراکترها سر 

جای خودشان بودند و قصه درست بود.


